

F

FOTSO ANTONIN

Special advisor Africa at Total



France



© CRÉDIT PHOTO

2015 - He is promoted Africa Special Advisor for the Total group

2013 - He is appointed Managing Director of Total E & P South Sudan

1986 - He get an MBA from HEC

Antonin FOTSO is born in 1953 in Cameroon, of Cameroonian parents. He studied computer science in Gabon in 1977. In 1986, he obtained an Executive MBA CPA from HEC, which aims to train leaders by executives. This training was clearly a career accelerator for Antonin. In 1986 he joined Elf Paris as an economist in charge of oil projects and negotiations. Antonin loves Africa so much that he never leaves it totally. In 1992, he was promoted to Director of Human Resources and Administration of Elf Cameroon. The wave of mergers affect the oil industry and the ElfTotal / Fina marriage gives birth to a heavy weight of black gold. In 2003, the Cameroonian man in his 50s was appointed vice-president in charge of Total's training policy, an oil group with 15,000 employees. He is the first African to hold such a position. He manages and develops the necessary training for employees, so that they remain at the forefront of the requirements of progress.

He also participates in the training of future graduates of higher education, sent to study internships in Totalfinaelf's subsidiaries abroad. His rise in Total does not end there.

In 2009, he took control of Total's business in Africa as secretary general for the continent. In 2013, he is appointed Managing Director of Total E & P South Sudan. His mission is to negotiate, with the national authorities, the recovery of at least two-thirds of a large oil block that Total held before opening it to other foreign companies. In this hat, he adds in 2015 that of special adviser for Africa. Afro-optimistic, he is vice-president of the Mission Laïque Française whose role is to spread French language and culture abroad. In this way, he supports the development of French schools abroad. 🍷

F

FOTSO ANTONIN

Conseiller spécial Afrique chez Total



France



© CRÉDIT PHOTO

2015 - Il est promu Conseiller spécial Afrique pour le groupe Total

2013 - Il est nommé Directeur général de Total E&P Sud Soudan

1986 - Il décroche un MBA d'HEC

Antonin FOTSO est né en 1953 au Cameroun, de parents camerounais. C'est au Gabon qu'il fait ses études en sciences informatiques en 1977. En 1986, il obtient un Executive MBA CPA d'HEC, dont l'objectif est de former des dirigeants par des dirigeants. Cette formation a clairement été un accélérateur de carrière pour Antonin.

En 1986 il rejoint Elf Paris en tant qu'économiste en charge des projets pétroliers et négociations. Antonin aime tellement l'Afrique qu'il ne la quitte jamais totalement. En 1992, il se voit promu au poste de directeur des ressources humaines et de l'administration d'Elf Cameroun. La vague des fusions touchent l'industrie pétrolière et le mariage Elf-Total/Fina donne naissance à un poids lourd de l'or noir. En 2003, le quinquagénaire camerounais est nommé vice-président en charge de la politique de formation de Total, groupe pétrolier de 15 000 employés. Il est le tout premier africain à un tel poste. Il gère et développe les formations nécessaires aux salariés, afin qu'ils demeurent à la pointe des exigences du progrès. Il participe aussi à la formation des futurs diplômés de l'enseignement supérieur, envoyés en stage d'étude dans les filiales de Totalfinaelf, à l'étranger.

Son ascension au sein de Total ne s'achève pas là. En 2009, il prend le contrôle des affaires de Total en Afrique au poste de secrétaire général pour le continent. In 2013, il est nommé directeur général de Total E&P Sud-Soudan. Sa mission est de négocier, auprès des autorités nationales, la récupération d'au moins deux tiers d'un important bloc pétrolier que détenait Total avant son ouverture à d'autres compagnies étrangères. A cette casquette, il ajoute en 2015 celle de conseiller spécial pour l'Afrique. Afro-optimiste, il est vice-président de la Mission Laïque Française dont le rôle est de diffuser la langue et la culture françaises à l'étranger. Par ce biais, il accompagne le développement des établissements scolaires français à l'étranger. 🍷